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Vlaamse ambtenaren gehuisvest in Brusselse Hoofdstedelijke Gewest  -  Stand van zaken

Enkele duizenden Vlaamse ambtenaren werken in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest. 
Slechts een fractie van hen woont er eveneens. In 2017 had amper een ruime 4 procent 
van het totale aantal Vlaamse ambtenaren die in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest 
werken, er ook hun woonplaats. Het is belangrijk dat zo veel mogelijk Vlamingen en 
Nederlandstaligen in Brussel wonen. Dat is nodig om zowel de hoofdstedelijke functie als 
het tweetalige karakter van de stad te vrijwaren.

Voor de minister van Brussel is een rol weggelegd om de stad bekender en geliefder te 
maken, ook als woonstad. Muntpunt, het Huis van Gezondheid, Brik en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie (VGC) zijn hierin belangrijke partners. Zo organiseert de VGC 
informatieve en verkennende woontours in de stad.

1. Hoeveel Vlaamse ambtenaren die in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest werken, 
hebben er ook hun woonplaats? Graag de cijfers van de afgelopen 20 jaar (t.e.m. 
2019), per jaar telkens uitgedrukt in zowel percentages als absolute cijfers.

2. Zal de minister tijdens deze beleidsperiode initiatieven nemen om Vlaamse 
ambtenaren aan te moedigen in de hoofdstad te komen wonen? Zo ja, kan hij die 
toelichten?

3. In welke budgetten voorziet de minister met het oog op maatregelen om Brussel 
aantrekkelijker te maken als woonstad voor Vlaamse ambtenaren?

4. Hoeveel mensen namen in 2015, 2016, 2017, 2018 en 2019 (tot dusver) deel aan de 
woontours die de VGC organiseert?

5. De burger kan bij Muntpunt terecht voor vragen over ‘wonen in Brussel’. 

Welk percentage van de vragen die Muntpunt in 2016, 2017, 2018 en 2019 kreeg, 
hebben betrekking op ‘wonen in Brussel’? Over hoeveel vragen gaat het in totaal?
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1. De cijfers die ik u kan meegeven gaan terug tot 2009. De cijfers over de periode hiervoor 
zijn te weinig betrouwbaar en moeilijk te analyseren. Dit zowel om reden van wijziging 
in personeelsregistratiesysteem als de vele wijzigingen in de aangesloten entiteiten.
De tabel hieronder handelt over de personeelsleden van de entiteiten van de diensten 
van de Vlaamse Overheid (DVO) die aangesloten zijn op het gemeenschappelijk 
registratiesysteem Vlimpers.
De tweede kolom geeft het aantal personeelsleden met één van de gemeenten van het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest (BHG) als standplaats. Het stijgend aantal 
personeelsleden dat volgens dit rapport in Brussel werkt, is te verklaren door het 
groeiend aantal entiteiten dat gebruik maakt van het gemeenschappelijk 
personeelsregistratiesysteem Vlimpers. In de derde en vierde kolom vermeldt de tabel 
het aantal en aandeel personeelsleden die ook hun domicilie in het BHG hebben. Het 
aandeel blijft relatief stabiel tussen 2009 en 2019. 

Werken in 
BHG

Wonen en Werken in 
BHG

Procentueel Wonen en Werken in 
BHG

30/6/2009 7042 293 4,2%
30/6/2010 7177 296 4,1%
30/6/2011 7236 310 4,3%
30/6/2012 7209 298 4,1%
30/6/2013 7057 294 4,2%
30/6/2014 7155 300 4,2%
30/6/2015 7642 333 4,4%
30/6/2016 7964 354 4,4%
30/6/2017 7817 348 4,5%
30/6/2018 8042 353 4,4%
30/6/2019 9237 405 4,4%

2. Brussel als positieve en leefbare stad promoten en versterken vormt een rode draad 
doorheen mijn Brusselbeleid. Ik geef daarbij steun aan een netwerk van structurele en 
ad hoc partners. Zij ontplooien een hele waaier aan initiatieven om het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest aantrekkelijker te maken voor Vlamingen en verzekeren de 
uitbouw van een laagdrempelig, kwaliteitsvol netwerk van gemeenschapsvoorzieningen. 
Ik denk onder meer aan de informatie die Muntpunt en Bruzz verstrekken, de 
inspanningen van het Huis voor Gezondheid om Brussel te promoten als stage- en 
werkplaats, de dieptestadswandelingen van Brukselbinnenstebuiten en Korei, Brik die 
Brussel neerzet als studentenstad waar het ook goed wonen is en zelfs flats voor jong-
afgestudeerden aanbiedt. Ik denk daarbij ook aan projecten uit de subsidielijn ‘Projecten 
voor Brussel’ die Vlaanderen naar Brussel brengen en de stad leren kennen: het gaat 
zowel om kinderen en jongeren bij Stapstad en School zonder Racisme, als volwassenen 
op de Kookmet van Cultureghem. 
Daarnaast investeren de bevoegde ministers in de Vlaamse Regering ook in Brussel, 
bijvoorbeeld in scholen en kinderdagverblijven, en in het cultuuraanbod. Deze 
belangrijke inspanningen komen ten goede aan de Brusselaars, maar ook aan zij die 
overwegen zich in onze hoofdstad te vestigen. 



Het team Coördinatie Brussel van het Agentschap Binnenlands Bestuur organiseert voor 
zijn collega-ambtenaren regelmatig tijdens de middagpauze activiteiten om Brussel 
beter te leren kennen. Het gaat dan om stadswandelingen, lezingen, rondleidingen of 
een vertoning van een documentaire over Brussel. 

3. Er zijn geen specifieke middelen begroot om Brussel aantrekkelijker te maken als 
woonstad bij Vlaamse ambtenaren. De activiteiten van het team coördinatie Brussel 
tijdens de middagpauze worden georganiseerd via vrijwilligers en/of zeer beperkte 
werkingsmiddelen.

4. Deze cijfers werden opgevraagd bij de Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) van 
wie dit initiatief uitgaat. Sinds 2017 is er een onderscheid in de tellingen tussen het 
aantal inschrijvingen en het aantal effectieve deelnemers. De cijfers voor 2019 zijn 
onvolledig, de rondleidingen lopen nog.

Jaar Aantal inschrijvingen Aantal deelnemers
2015 258
2016 204
2017 258 169
2018 400 237

2019 (tot heden) 349 216

5. Deze tabel vermeldt het aantal vragen per jaar en het aandeel ervan in het totaal aantal 
vragen over Brussel dat Muntpunt ontvangt. 

Jaar Aantal vragen Aandeel op totaal 
Brusselvragen

2016 23 1%
2017 121 5%
2018 190 10%

2019 (tot november) 60 3,7%


